
 

 
Kestävän kehityksen Liminka -ohjelmatyöryhmä  

Kokous 3/2023 Aika: 05.04.2023 klo 16.02-18:53 
Paikka: Utajärvi  
  
I Kokouksen avaaminen  

Kokouksen avaus  
Petri Koivisto avasi kokouksen klo 16.02  

  
II Läsnäolijoiden toteaminen ja pöytäkirjan tarkastajien valinta  

Todetaan läsnäolijat  
Todettiin läsnäolijat 
  Jäsenet:  

Auno Teija 
Haataja Heidi 
Kemell Markku 
Koivisto Petri 
Kotkaranta Saara 
Raitio Juuso 
Rinkinen Antti (varajäsen) 
Väätäjä Ulla 
    
Muut paikalla olijat:  
Simo Pöllänen tekninen johtaja  
Tanja Sarkkinen palvelupäällikkö 

   
  Tämän kokouksen sihteeriksi valittiin Tanja Sarkkinen. 
 

Valitaan pöytäkirjantarkastajat  
Valittiin pöytäkirjantarkastajiksi Saara Kotkaranta ja Juuso Raitio 

  
III Afryn loppuraportti Limingan ilmasto- ja luonnon monimuotoisuustyöstä 

Tanja Sarkkinen kävi läpi keskeisimmät kohdat Afryn loppuraportista. Raporttiin 
lasketut Limingan kunnan päästöt perustuvat Hinku-laskentaan, jossa ei huomioida 
teollisuuden kokonaissähkönkulutuksesta, teollisuuden jätteistä eikä päästökauppaan 
kuuluvista polttoaineista syntyviä päästöjä. Myöskään läpikulkuliikenteen päästöjä 
paketti-, linja- ja kuorma-autojen osalta ei huomioida Hinku-laskennassa.  
Tuulivoimahyvityksen lisäksi kunnat saavat päästöhyvityksiä verkkoon myydystä 
aurinkosähköstä sekä biokaasusähkölaitoksista ja biokaasusta, joka myydään 
liikennepolttoaineeksi. 
 
 Kunnan päästöt muodostuvat pääosin maataloudesta, liikenteestä ja 
energiankulutuksesta. Päästöskenaarionkin mukaan päästöjä on haastavaa leikata 



 
maataloudesta. Ylipäätään Limingalla olisi haastavaa päästä Hinku-kuntien 80 % 
päästövähennystavoitteeseen ilman suuria päästöhyvityksiä. 50 % päästövähennykset  
ovat realistisempi tavoite. Jätteenkäsittelyn osuus päästöistä Hinku-laskennassa on 
pieni eikä tehokkaallakaan kierrättämisellä saavuteta päästövähennyksiä. 
Kierrättäminen on kuitenkin tärkeää, sillä uusiomateriaalien käyttö säästää 
luonnonvaroja ja energiaa. 
 
Kunnan päästöt (2020) asukasta kohden laskettuna sijoittuvat alimpaan 
päästöluokkaan. 

  
2   Vierailu Utajärvellä 

Utajärven yrityspuiston toimitusjohtaja Vuokko Paso esitteli Mustikkakankaan 
kiertoajelulla alueen yrityksiä sekä kertoi Vierienergia-hankkeesta, jossa tarkoituksena 
on rakentaa alueen ympärille tuuli- ja aurinkovoimaa niin, että tuotettu energia tulee 
siirtomaksuttomana alueen yritysten käyttöön. Vierienergian ylijäämäenergiaa 
käytetään tulevaisuudessa myös vedyntuotantoon ja alueelle tulee pieni 
vetytankkausasema. Alueen tavoitteena on olla hiilineutraali ja energiaomavarainen. 
  

  Utajärven elinympäristöjohtaja Petri Leskinen kertoi Utajärven kiertotaloushankkeista.  
  Utajärvi on Hinku-kunta, tehnyt vapaaehtoisen kiertotaloutta edistävän green deal -
sitoumuksen sekä resurssiviisauden tiekartan. Kiertotalouden käsikirja on työkalu 
materiaalien saamiseksi hyötykäyttöön. Utajärvellä resurssiviisaus ja kiertotalouden 
edistäminen on kunnan yhteinen tahtotila. Petri kertoi, että Utajärvellä asiat yritysten 
kannalta on tehty ketteriksi. 
  

V Havaintoja ja keskustelua Utajärven kiertotaloustoiminnasta 
 Utajärven vierailu koettiin todella antoisaksi. Utajärven tekemisestä heijastui vankka 
yhteishenki, innostuneisuus ja halu viedä asioita eteenpäin. Kuntaan oli luotu yhteinen 
visio, jota kohti edettiin yhdessä. Tekemisestä välittyi käytännönläheisyys, asioita tehtiin 
sekä talous että vihreät arvot huomioiden. Vierienergiaa pidettiin hyvänä ideana ja 
havaittiin, että myös Limingalla olisi yhtäläiset mahdollisuudet hyödyntää omia 
vahvuuksiaan kiertotalouden edistämisessä. Pienikin kunta pystyy tekemään paljon.  

  
VI Muut asiat  

  
VII Kokouksen päättäminen  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 18.53.  
  
  

Pöytäkirjantarkastajat  
  
  
  
  

Saara Kotkaranta   Juuso Raitio 


